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CENÍK INZERCE ŽIVOTA BĚCHOVIC

1/31/2 1/4

A4
A4 A4 A4

1/8
A4

1/16
A4

1/6
A4

Velikost 1 strany A4-uvnitř         3 840,- Kč
Velikost 1 strany A4-poslední strana         4 480,- Kč

Velikost 1/2 strany A4-uvnitř         1 920,- Kč
Velikost 1/2 strany A4-poslední strana         2 240,- Kč

Velikost 1/3 strany A4-uvnitř         1 440,- Kč
Velikost 1/3 strany A4-poslední strana         1 680,- Kč

Velikost 1/4 strany A4-uvnitř            960,- Kč
Velikost 1/4 strany A4-poslední strana         1 120,- Kč

Velikost 1/6 strany A4-uvnitř            720,- Kč
Velikost 1/6 strany A4-poslední strana            840,- Kč

Velikost 1/8 strany A4-uvnitř            480,- Kč
Velikost 1/8 strany A4-poslední strana            560,- Kč

Velikost 1/16 strany A4-uvnitř            240,- Kč
Velikost 1/16 strany A4-poslední strana            280,- Kč

Uvedené ceny jsou včetně DPH.
Ceník je platný od 1.1.2016
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SLOVO STAROSTY

s nepřátelským prostředím 
Hradu, na nějž si asi nikdy 
nezvyknu. Obtíží bude celá řada 
i  díky pravděpodobnému 
vyššímu počtu politických stran 
a uskupení, které se budou 
muset dohodnout na vládní 
koalici. Ať už to bude ale jakkoli, 
výsledek voleb leží čistě                     
v našich rukou. Stejně jako před 
jakýmikoli jinými volbami si vás 
tedy dovolím vyzvat, abyste nepromarnili svou příležitost 
a došli odevzdat svůj hlas ve stále ještě demokratických 
volbách. Je to nejdůležitější a zcela zásadní krok každého 
občana ve své zemi, kraji či obci. Nenechte ho proto ležet 
doma v šupleti.
Běchovice žijí každým rokem v září bohatým kulturně-
společenským životem. Krom Svátku sousedů, který letos 
vyšel vyjímečně na konec srpna, se můžeme společně 
setkat na Loučení s prázdninami, Slavnostech vína, 
anebo obou běžeckých podnicích – Mladé Běchovice,               
a již 125. ročník závodu Běchovice – Praha.
Program máme bohatý, epidemická situace je dobrá,                 
a tak nezbývá než si přát, aby vyšlo i počasí.
Všem přeji pohodové babí léto a na některé z akcí se                  
s vámi těším na viděnou.

Ondřej Martan,
váš starosta

Milí Běchovičáci,

je až zvláštní, jak moc platí léty prověřená pravda…. Totiž, 
že si začneme vážit věcí a lidí až teprve ve chvíli, kdy o ně 
přijdeme. Naše společnost přišla více než před rokem                 
o velkou část svých svobod. Vracejí se pomalu, ale o to 
více si, alespoň já sám, uvědomuji, jak samozřejmě jsme 
se k našim svobodám chovali a jak moc mi v životě 
chyběly. Letní prázdniny jsem si proto užil nejen díky 
dvěma týdnům dovolené, ale i možnosti bez omezení 
navštěvovat všechna místa a přátele, které mám rád.                 
S blížícím se podzimem se do podvědomí vkrádá 
myšlenka na hrozící zavedení nových omezení. 
Nemyslím, že by snad mohla být tak drastická jako                     
v uplynulém období. Moc bych si přál, aby nebyla žádná,  
a naše zem přestala být sužována nejen nemocemi, ale                
i nekonečným populismem vedoucí náš národ v těžkých 
chvílích do ještě větších problémů.
V tomto kontextu s sebou nadcházející podzim přináší 
výzvu. Čekají nás volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR. Na začátku měsíce října dostane náš 
národ příležitost vyjádřit svůj názor na uplynulá 4 léta. Ať 
už přijde po volbách kdokoli a bude se snažit sestavit 
funkční vládu, bude to mít zatraceně těžké. Přebujelé 
státní finance včetně obřího dluhu budou vyžadovat velmi 
citlivý přístup. Neobejdeme se tak nejspíš bez utažení 
opasků a střídmějšího vynakládání veřejných financí. 
Pokud ne, zaplatí za nás vše naše děti. Dráž a o to 
bolestněji. Taktéž se bude nový premiér (kterýkoli) potýkat 

Městská část Praha - Běchovice 

Vám oznamuje, že 

Program jednání bude oznámen na úřední desce Úřadu MČ.

16. jednání Zastupitelstva 
Městské části Praha-Běchovice

proběhne ve středu

na ÚMČ Praha – Běchovice, 
Českobrodská 3, Praha 9.

22. září 2021 od 18 hodin 

ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE
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Na svém 70.  jednání dne 16.6. 2021 mimo jiné Rada 
MČ projednala:

Na svém 71. mimořádném  jednání dne 25.6. 2021 
Rada MČ projednala:

Na svém 72.  jednání dne 30.6. 2021 mimo jiné Rada 
MČ projednala:

ź návrh na schválení Deklarace o zájmu na budoucí 
spolupráci se společností Circle Logistics s.r.o.;

ź souhlas zřizovatele s použitím příspěvku na pokrytí 
mzdových výdajů MŠ;

ź návrh výběru zpracovatele PD rekonstrukce výtahu               
pro varnu ZŠ v rámci investiční akce „Zvýšení kapacity 
ZŠ“;

ź návrh na schválení vyhlášení veřejné zakázky malého 
rozsahu (VZMR) s názvem „Šikmá zvedací plošina                 
na schodiště do jídelny ZŠ Běchovice“;

ź návrh na souhlas s uzavřením Dodatku č. 8 ke Smlouvě            
o dílo, na zajištění údržby majetku, zeleně a prostor               
v e správě městské části, s panem Tomášem Hrubým;

ź návrh na souhlas s uzavřením Dodatku č. 8 ke Smlouvě              
o dílo, na zajištění údržby majetku, zeleně a prostor                
ve správě městské části, s panem Liborem Vlkem;

ź návrh na souhlas s provedením údržby zeleně v k.ú. 
Běchovice; 

ź návrh na souhlas s umístěním chodníku na pozemek 
parc.č. 59/1, k.ú. Běchovice, pro přístup k Alza Boxu;

ź návrh na poskytnutí darů obcím postižených tornádem;

źnávrh Rozpočtového opatření č. 11/21 – dotace                      
na projekty související s naplňováním cílů hl. m. Prahy          
v rámci „Strategie adaptace hl. m. Praha na změnu 
klimatu“;

źnávrh Rozpočtového opatření č. 12/21 – zvýšení rozpočtu 
(daňová povinnost hl. m. Prahy na dani z příjmů 
právnických osob za zdaňovací období roku 2020);

ź  návrh Rozpočtového opatření č. 13/21 - výherní hrací 
přístroje;

źnávrh Rozpočtového opatření č. 14/21 – dotace 
Rekonstrukce sportovní haly Richtrova;

źnávrh Rozpočtového opatření č. 15/21 – dotace                   
na investiční akci „Bytová výstavba v lokalitě Do Panenek 
II“;

źnávrh Rozpočtového opatření č. 16/21- posílení 
mzdových prostředků zaměstnanců škol a školských 
zařízení, včetně podpory pracovníků ve stravování;

źnávrh Rozpočtového opatření č. 17/21 – výsledky 
finančního vypořádání za rok 2020;

źsouhlas s nákupem školního nábytku pro nově 
zrekonstruované učebny ZŠ;

źsouhlas s nákupem notebooků pro učitele ZŠ;
źnávrh na uzavření Dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo                    

s názvem „Zvýšení kapacity MŠ Praha – Běchovice“;
źnávrh aktualizace podmínek pronájmu Společenského 

sálu Staré pošty;
źnávrh na uzavření smlouvy o obstarávání věci – zajištění 

akce Slavnosti vína dne 18.9.2021;
źnávrh na spolupráci při organizaci triatlonového závodu 

pořádaného CSG TRI TEAM z.s. dne 1.8.2021;
źnávrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 

jednotky v nemovitosti č.p. 2, Praha – Běchovice, byt               
č. 161–1. prodloužení;

źžádost o prodloužení doby nájmu k umístění navigačních 
cedulek;

RADA MČ PRAHA - BĚCHOVICE

źnávrh na uzavření smlouvy o údržbě Parku Běchovice 
2006;

źnávrh na uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě                    
o spolupráci se společností KKIG Běchovice 2 s.r.o.;

źvýběr dodavatele vodočetných latí;
źnávrh na souhlas s uzavřením smlouvy o smlouvě 

budoucí o zřízení věcného břemene k pozemkům                    
ve správě MČ Praha – Běchovice;

źnávrh na schválení vyhlášení veřejné zakázky (VZ)                   
s názvem „Zpracování PD – Bytové domy U Panenek II“       
a schválení administrátora VZ;

źnávrh na schválení Dodatku č.2 ke Smlouvě o dílo 
„Stavební úpravy a nástavba ZŠ Běchovice“;

źnávrh na novelizaci ceníku pronájmu pozemků;
ź žádost o dotaci z rozpočtu MČ Praha – Běchovice na rok 

2021 pro ústav Neposeda, z. ú.;
ź návrh na schválení zhotovitele studie „Návrh chodníku             

a úprava komunikace v ulici K Železnici“;

źnávrh na uzavření Smlouvy o výpůjčce části nebytových 
prostor v jednotce 2/181 v budově čp. 2 v ulici Mladých 
Běchovic;

źžádost o souhlas s navýšením počtu dětí v Mateřské 
škole Čtyřlístek;

źnávrh na poskytnutí příspěvku Mateřské škole Čtyřlístek 
Praha – Běchovice;

źnávrh na schválení dodavatele výsadby na zahradu 
Mateřské školy Čtyřlístek;

źnávrh připomínek a požadavků na zpřesnění údajů                    
v rámci novely Tržního řádu;

źnávrh na uzavření Smlouvy o nájmu části pozemku 
parc.č. 1220/12, k.ú. Běchovice;

źnávrh na revokaci usnesení RMČ č. 12/036/20 – prodej 
pozemku parc. č. 1205/30, k.ú. Běchovice;

źnávrh na souhlas s cenovou nabídkou na zpracování 
studie „Loukoťová stezka“;

źnávrh na souhlas s uzavřením Smlouvy o smlouvě 
budoucí o zřízení služebnosti inženýrské sítě                           
k pozemkům parc.č. 1059 a 937, k.ú. Běchovice, s D. P.;

źnávrh na souhlas s uzavřením smlouvy o pronájmu částí 
pozemků v MČ Praha – Běchovice za účelem umístění 
kontejnerů na obnošené ošacení a obuv se společností 
KOUTECKÝ s.r.o.;

źnávrh na souhlas s umístěním sběrných nádob na tříděný 
odpad společnosti Pražské služby, a.s. v MČ Praha – 
Běchovice;

źnávrh na souhlas s podáním žádosti na odbor EVM 
MHMP o odsvěření pozemku parc.č. 1218/24, k.ú. 
Běchovice;

źnávrh na souhlas s podáním žádosti na EVM MHMP                 
o svěření do správy pozemku parc.č. 183, včetně domu 
č.p. 34, k.ú. Běchovice;

źnávrh výběru zhotovitele projektové dokumentace 
PumpTrackové dráhy;

źnávrh vyhlášení záměru na pronájem bytu č. 252/1                  
v nemovitosti č.p. 252 v ulici Mladých Běchovic v Praze – 
Běchovicích;

RNDr. Soňa Beroušková
             tajemnice ÚMČ

Na svém 73.  jednání dne 21.7. 2021 mimo jiné Rada 
MČ projednala:
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Volby do Poslanecké sněmovny
Prezident republiky vyhlásil na dny 8. a 9. října 2021 volby 
do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky, 
rozhodnutím publikovaným ve Sbírce zákonů pod č. 
611/2020 Sb.

Informace k volbám
do Poslanecké sněmovny Parlamentu České 
republiky konané ve dnech 8. a 9. 10. 2021                          
ve volebním obvodu č. 24
Na základě rozhodnutí prezidenta republiky byly 
vyhlášeny volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu 
České republiky, které proběhnou 8. a 9. října 2021. MČ 
Praha – Běchovice má dva volební okrsky.
Hlasovat můžete jako obvykle ve dvou volebních 
místnostech podle místa trvalého pobytu, a to:

v Běchovicích I v budově Úřadu MČ Praha – 
Běchovice, Českobrodská 3 – volební okrsek občanů 
z Běchovic I

v Běchovicích II ve sportovním areálu Na Korunce,  
Na Korunce 580 – volební okrsek občanů z Běchovic 
II.

Volební místnosti budou pro vás otevřeny v pátek           
8. října 2021 od 14:00 hodin do 22:00 hodin a v sobotu 
9. října 2021 od 8:00 do 14:00 hodin.

POŘADOVÉ ČÍSLO 1.

Hlasovací lístky obdržíte nejpozději 3 dny před termínem 
voleb do poštovních schránek. Vzhledem k různé velikosti
volebních okrsků se může termín dodání v jednotlivých 
částech Běchovic lišit. V případě, že dojde k jejich 
poškození nebo ztrátě, je možné požádat ve volební 
místnosti okrskovou volební komisi o vydání nové sady 
hlasovacích lístků. V těchto volbách je možné také volit  
na voličský průkaz, o který může volič požádat již                      
v současné době.
Obecní úřad nebo zastupitelský úřad předá voličský 
průkaz osobně voliči nebo osobě, která se prokáže plnou 
mocí s ověřeným podpisem voliče žádajícího o vydání 
voličského průkazu, anebo jej voliči zašle. Nejdříve však 
15 dnů přede dnem voleb (tj. 23. září 2021).
Žádost o vydání voličského průkazu v listinné podobě               
s ověřeným podpisem voliče musí být doručena 
nejpozději do 1. října 2021.Osobně lze podat žádost              
o vydání voličského průkazu do 6. října 2021              
do 16:00 h.
Bude-li dne 15. září 2021 trvat stav pandemické 
pohotovosti nebo nouzový stav vyhlášený alespoň                   
pro část území České republiky z důvodu ohrožení zdraví 
šířením onemocnění covid-19 použijí se speciální 
způsoby hlasování, schválené zvláštním zákonem. Voliči, 
kteří v době voleb budou v karanténě/izolaci z důvodu 
nemoci covid-19, mohou v tomto případě využít speciální 
způsoby hlasování, a to hlasování u volebního stanoviště 
(tzv. drive-in) ze silničního motorového vozidla. Hlasování 
z pobytového zařízení, které bylo z důvodu covid-19 
uzavřeno umožní hlasování do zvláštní přenosné volební 
schránky. 

Další bližší informace pak získáte u pracovnice 
odpovědné za volby:
Mgr. Martiny Vlkové – tel: 281 028 613, 
e-mail:  
nebo
u tajemnice úřadu RNDr. Soni Berouškové 
– tel: 281 028 604

martina.vlkova@praha-bechovice.cz

ÚMČ Praha - Běchovice
Českobrodská 3
190 11 Praha 9

+ 420 281 028 611

podatelna@praha-bechovice.cz

Úřední hodiny od 1. 9. 2021 
Pondělí 8-12  13-17
Středa   8-12  13-18
Pátek    8-12

.........................................................................................

.........................................................................................

..........................................................................

.........................................................................................

 

 
@

Úřední dny ÚMČ Praha - Běchovice

Vzhledem k tomu, že již nejsme svazováni žádným 
zákonným omezením,  bude pro vás úřad fungovat                 
od 1. 9. 2021 v normálních úředních hodinách jako                    
před pandemií covid 19.
I nadále však upřednostňujeme písemný, elektronický 
nebo telefonní kontakt před osobním, a to kvůli snížení 
rizika nákazy. Možnost osobního kontaktu je ale 
zachována. Ve vnitřních prostorách úřadu platí povinnost 
nosit chirurgickou roušku či respirátor.

RNDr. Soňa Beroušková
tajemnice ÚMČ
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Výzva občanům Běchovic 
k ořezu dřevin

Žádáme majitele či uživatele pozemků v Běchovicích, aby 
řádně dbali o dřeviny rostoucí v blízkosti oplocení jejich 
zahrad a parcel.
Je nezbytné provádět pravidelně jejich ořez. Dřeviny zasahují 
ze soukromých pozemků do chodníků, komunikací a mnohdy 
zakrývají dopravní značení.
Děkujeme Vám, kteří se o dřeviny a zeleň na svých 
pozemcích pečlivě staráte, a činíte tak naší městskou část 
bezpečnou pro chodce, řidiče a další uživatele komunikací.

Lenka Michalská
ÚMČ Praha – Běchovice

Výdej zahradních kompostérů
Vážení občané,

v loňském roce jsme zveřejnili možnost zajistit občanům Běchovic zahradní kompostéry (II. vlna) z dotací EU. 
Ti z Vás, kteří vyplnili a odevzdali anketní lístek si budou moci tyto kompostéry vyzvednout. 

Kompostér bude předán na základě Smlouvy o výpůjčce. 
Je potřeba mít s sebou platný doklad totožnosti (občanský průkaz).

Výdej kompostérů bude probíhat ve Sportovním areálu, Richtrova 536, v zadní části areálu, a to:

Pondělí 20. září 15:00 - 19:00 hodin 
 Středa    22. září  08:30 – 11:30 hodin

Pokud si v tyto dny kompostér nevyzvednete, bude nabídnut dalším zájemcům.
V případ dotazů volejte paní Lenku Michalskou: 281 082 612, 734 332 787

ÚMČ Praha – Běchovice
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ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE 

POŘADOVÉ ČÍSLO 1.

Podmínky pronájmu Společenského 
sálu Staré pošty

Rada Městské části Praha – Běchovice schválila Usnesením 
číslo 12/072/21 ze dne 30.6.2021 aktualizované Podmínky 
pro krátkodobý pronájem Společenského sálu Staré pošty 
(dále jen „Společenský sál“) na pronájmy od 1.1.2022                     
s účinností u nově uzavíraných smluv od 1.8.2021 
 
I. Komerční pronájmy

1. SPOLEČENSKÝ SÁL

ź Předmětem pronájmu jsou nebytové prostory 
Společenského sálu, určené pro pořádání kulturních, 
společenských nebo vzdělávacích akcí, včetně sociálního 
zázemí, případně zázemí pro cateringové služby

ź   Rezervaci lze provést na internetových stránkách Městské 
části Praha – Běchovice , vlevo                
v  r y c h l ý c h  o d k a z e c h  o d k a z  –  R E Z E RVA C E  
SPOLEČENSKÉHO SÁLU, nebo na emailové adrese 

. 

ź    O pronájmu uvedených prostor a vybavení bude uzavřena 
nájemní smlouva na krátkodobý pronájem.

ź    Před předáním prostor je splatná jistota ve výši 30 000,- 
Kč. Jistota bude uhrazena ve dvou splátkách:
První ve výši 3 000,- Kč do 5 pracovních dnů po podpisu 
smlouvy. Úhradou této části jistoty bude potvrzena rezervace 
termínu pronájmu Společenského sálu.
V případě zrušení rezervace ze strany žadatele platí 
následující storno poplatky:

 Zrušení rezervace:
ź  do 30 dnů před konáním akce – vrácení 100 % 

rezervačního poplatku;
ź    30 až 15 dní – vrácení 50 % rezervačního poplatku;
ź    14 dní a méně – rezervační poplatek se nevrací
Stanovená část rezervačního poplatku bude vrácena 
nejpozději do 15 dní od písemného oznámení stornování 
rezervace.
Druhá část ve výši 27 000,- Kč bude uhrazena nejpozději              
5 dní před konáním akce. 

ź  Jistota bude použita pro úhradu nájemného, nákladů                 
na spotřebované energie, případného poškození prostor 
a zařízení, nákladů na úklid znečištěných prostor                 
nad rámec běžného rozsahu a smluvní pokuty. 
Vyúčtování jistoty bude provedeno do 5 pracovních dní    
po předání prostoru pronajímateli zpět;

ź     Předání a převzetí prostor bude zajištěno prostřednictví    
      správce areálu na základě předávacího protokolu; 

ź Předání a převzetí prostor bude probíhat hodinu                       
před zahájením doby pronájmu a hodinu po ukončení 
doby pronájmu. Tato doba se nezapočítává                           
do nájemného;

;

;

www.praha-bechovice.cz

podatelna@praha-bechovice.cz

Pronájem v délce do 10 hodin;

ź  nájemné Společenského sálu včetně zázemí (bez baru) 
činí 1 500,- Kč/hod.

ź nájemné za pronájem baru – výčepní zařízení, myčka, 
chladničky v barovém pultu, mrazák, varná konev, kávovar, 
chladicí boxy a výčepní sklo – činí 2 500,- Kč/akce

Pronájem v délce 10–24 hodin (pořádání rodinných akcí, 
svateb a podobně)
 
ź nájemné činí 25 000,- Kč/akce, včetně vybavení sálu (židle 
a stoly), sociálního zázemí, zázemí pro cateringové služby             
a pronájmu baru – výčepní zařízení, myčka, chladničky                 
v barovém pultu, mrazák, varná konev, kávovar, chladicí boxy 
a výčepní sklo

Ceny jsou uvedeny včetně DPH. Nájemné nezahrnuje 
náklady na spotřebované energie. Nájemce je bude hradit 
dle skutečné spotřeby;

II. Nekomerční pronájmy

ź MČ Praha – Běchovice a organizace zřízené městskou 
částí využívají Společenský sál bezplatně s tím, že                  
po použití zajistí uvedení prostor do původního stavu, 
včetně úklidu

ź Neziskové organizace se sídlem v Městské části Praha – 
Běchovice mohou požádat Radu MČ o bezplatný pronájem 
s tím, že budou hradit pouze :

ź paušální poplatek ve výši 500,- Kč/hodinu na úhradu 
souvisejících nákladů (el. energie, voda, úklid)      

ź nájemné za pronájem baru – výčepní zařízení, myčka, 
chladničky v barovém pultu, mrazák, varná konev, kávovar, 
chladicí boxy a výčepní sklo – činí 2 000,- Kč/akce

ź v zimním období (od 1.10. – do 30.4.) pak plus 200,- 
Kč/hodinu na úhradu nákladů na topení

Uvedené ceny jsou uvedeny včetně DPH.

III. Ostatní pronájmy

Prostory mohou být pronajaty i za jiných podmínek,                     
o kterých rozhodne Rada Městské části Praha – Běchovice.

;

;

;

;

;

;

;
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Praha vyhlásila boj s graffiti                       
na městských objektech. 
Pomůže i nová aplikace.

Se začátkem léta Praha spustila pilotní projekt určený                     
k odstraňování nelegálních graffiti z fasád objektů, které jsou 
ve vlastnictví hlavního města. Jeho realizaci dostala                     
na starost městská společnost Technologie hlavního města 
Prahy (THMP). Ta má s problematikou odstraňování různých 
„tagů“ a obrázků ze stožárů pražského veřejného osvětlení 
několikaletou zkušenost. Projekt poběží do podzimu, kdy ho 
město vyhodnotí a rozhodne o jeho dalším pokračování.  
„Graffiti ve veřejném prostoru je dlouhodobý problém, hyzdí 
veřejný prostor a ničí jak veřejný, tak soukromý majetek. 
Jsem přesvědčený, že kromě nápravy vandalismu bude mít 
projekt i významnou preventivní roli. Když totiž sprejeři uvidí, 
že jejich výtvory z objektů opatřených antigraffiti nátěrem 
zase obratem mizí, ztratí motivaci dělat další,“ uvedl radní 
HMP Jan Chabr.
Pokud lidé na městském objektu najdou graffiti, stačí ho 
nahlásit. Oznámení zpracuje městská společnost THMP                 
a zajistí jeho odstranění. „Při omytí nejprve použijeme 
speciální chemický přípravek, který necháme působit,                    
a následně plochu očistíme tlakovou sprchou s horkou 
vodou. Po vyschnutí zapravíme nedostatky povrchu, 
natřeme ho odpovídající barvou a aplikujeme odolný nátěr, 
díky kterému graffiti do budoucna dokážeme odstranit 
pouhým proudem vody, případně jinými vhodnými 
technologiemi schválenými památkáři,“ vysvětlila Martina 
Kaňáková, asistentka radního HMP Jana Chabra.
Lidé kvůli hlášení graffiti nemusí volat na dispečink, efektivní 
komunikaci pomůže nová mobilní aplikace. „Ta má název 
„Bez graffiti“ a Pražané přes ni mohou na pár kliknutí nahlásit 
místo, kde se nelegální graffiti vyskytuje. Pro jednoduchost 
jsme ji vybavili našeptávačem adres jednotlivých objektů 
vlastněných hlavním městem podle GPS lokace. Pokud 
navíc ohlašovatel bude chtít, dostane následně i informaci                
o vyřízení svého požadavku,“ popsal Tomáš Novotný, 
místopředseda představenstva THMP. Už dnes je aplikace                
k dispozici ke stažení na App Store i Google Play.
„Často se potkávám s tím, že lidé graffiti vnímají jako 
vandalismus. Není se čemu divit, když ho vidí na zdech 
domů, v podchodech nebo třeba na kulturních památkách. 
Výsledkem je často nevratné poškození těchto objektů                     
a poměrně nákladný proces jeho odstraňování,“ uvedl ředitel 
odboru památkové péče MHMP Jiří Skalický a dodal, že 
město přitom na sprejerskou tvorbu vyčlenilo hned několik 
legálních ploch napříč celou Prahou. „Takto vymezená 
plocha ale může ztrácet určitý punc ilegality a ne vždy je pro 
sprejery zajímavá,“ uzavřel.
V rámci pilotního projektu budou antigraffity nátěrem 
ošetřeny vybrané objekty jak v rámci městské památkové 
rezervace, tak i objekty na pražských sídlištích - konkrétně v 
lokalitě Černého Mostu.
Požadavky na odstranění graffiti na objektech, které nejsou   
ve vlastnictví hlavního města, ale jsou ve vlastnictví nebo                
ve svěřené správě jednotlivých městských částí, budou 
přeposílány na jednotlivé městské části. Ty se budou těmito 
podněty následně zabývat po vlastní ose.
Kontakt pro media

Martin Drozd, 
vedoucí oddělení marketingu a PR

Technologie hlavního města Prahy, a.s.
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OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Fo
to

: (
7 

x)
 J

an
 J

ec
h

Nožový let na RC letišti v Běchovicích

Předletová příprava 

Meandry - práce na loukách v jižní části obce Meandry - práce na loukách v jižní části obce

Při obnově nátěrů zábradlí 
pomohl brigádník

Údržba zeleně v obci

V kontaminovaném rybníku v Lítožnicích 
byl zákaz koupání po požáru v Uhříněvsi
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Vážení čtenáři,

snažíme se žít nejnormálněji, 
jak jen to jde, ačkoli se může 
zdát, že Sociální služby 
Běchovice jsou organizací jen 
pro „nemohoucí seniory“. 
O b y v a t e l é  d o m ů                              
s pečovatelskou službou jsou 
totiž lidé velmi různorodí. Často 
jsme s některými v kontaktu 
přes aplikaci WhatsApp, 
řešíme třeba wifi připojení                  

a internetové bankovnictví. Nebo se někdo chystá                         
na wellness pobyt s vnučkou a přijde se pochlubit novými 
plavkami. Jiní klienti pečovatelské služby preferují svůj klid                  
a televizní soutěže. Lidé starší generace jsou tak širokou 
skupinou, jak jen si můžeme představit. A tak to má být…               
A  jak si tedy žijeme? 
V létě se u nás konalo několik pěkných akcí. Opožděně jsme 
oslavili Den matek, kde nám zazpíval a zahrál na kytaru pan 
Martin Krulich. Zvládli jsme také dvakrát opékat buřty, z čehož 
jednou to bylo za skvělého hudebního doprovodu 
Staropražského tria. Děkujeme dárcům, kteří přispěli                   
na honorář hudebníkům a na zakoupení špekáčků.                          
Pro zúčastněné to byl naprosto nezapomenutelný zážitek. 
Pro obrovský úspěch hodláme Staropražské trio opět pozvat. 
V srpnu mezi nás zavítal operetní zpěvák Erik Bezdíček. 
Ačkoliv byl čas hlavních dovolených a trenérka paměti odešla 
na dovolenou mateřskou, snažili jsme se zachovávat 
všechny pravidelné aktivity. Trénink paměti jsem dočasně 
opět převzala já a o čtvrteční setkávání se pečlivě stará naše 
Tereza Kopřivová.  Horké dny jsme nejraději trávili pod 
altánem, kde nás výbornou zmrzlinou často potěšila 
restaurace Běchovický dvůr. 
Co stojí opravdu za povšimnutí, je dvacáté výročí vzniku 
domů s pečovatelskou službou. Dvacet let už je opravdu kus 
života, lidských příběhů a prožitků. Jsme hrdí na to, že 
můžeme služby poskytovat lidem starší generace a jejich 
rodinám a že se nám snad daří vytvářet domácí atmosféru 
běžného života, jak jsem zmínila v úvodu článku.
Závěrem dovolte, abychom poděkovali MČ Praha – 
Běchovice za možnost zapůjčení virtuálních brýlí. Připojuji 
písemnou zprávu od jedné z obyvatelek DPS - 
„CHTĚLA BYCH PODĚKOVAT ZA PŮJČENÍ VIRTUÁLNÍCH 
BRÝLÍ, KTERÉ PRO NÁS OBYVATELE DOMU SSB BYLY 
VELKÝM ZÁŽITKEM A KRÁSNOU PODÍVANOU. MOC 
DĚKUJI ZA VŠECHNY, KTEŘÍ TUTO KRÁSU VIDĚLI.“ 

Martina Rafačová
sociální pracovnice

tel.: 775 997 853, martina@cssb.cz
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SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICE
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ZŠ

Sváteční slovo ředitele ZŠ 
Vážení čtenáři Života Běchovic, vítám Vás, ale především 
naše školáky, na počátku školního roku 2021/2022. Jaký 
asi bude? Otázka, na kterou se po loňských                              
a předloňských zkušenostech, kdy do našich školních                  
i životních plánů zasáhl plnou silou koronavirus, hledá 
věrohodná odpověď proklatě těžko. Ale pokusím se. 
Začnu nejprve tvrdými daty, o která se dá opřít. Mám 
především na mysli novou přístavbu školy. Budova již                 
v těchto dnech dosáhla svého nového obrysu, místo dvou 
bude mít tři nadzemní podlaží. Dokončuje se krov                      
a střecha. Celé září se bude intenzivně pracovat                      
na novém spojovacím krčku nad hlavním vchodem.                 
Na pravidelných kontrolních dnech jsem byl vícekrát 
upozorněn, že se jedná o opravdovou stavitelskou výzvu. 
Už jen proto, že úrovně pater v obou budovách, tedy té 
historické i přístavby z devadesátých let, jsou v různých 
výškách. Dále bude třeba za provozu přepojit veškeré sítě 
a technologie, včetně například vzduchotechniky                   
ze školní jídelny. Z jedenácti nových učeben                             
v přestavované části máme od září k dispozici tři učebny     
v přízemí. Jsou potřeba, neboť i tento školní rok přibylo       
o jednu třídu navíc, celkem tedy 15 tříd.  I tak naši prvňáčci  
a druháci zůstanou do dokončení rekonstrukce v budově 
školní družiny, kde jsou pro ně upraveny učebny.
 V červnu jsem se nezmínil, že do zaslouženého důchodu 
odešla dlouholetá paní učitelka a skutečná legenda mezi 
běchovickými pedagogy – Alena Silovská. Ještě jednou, 
za celou školu děkuji za všechno a přeji pevné zdraví            
a krásné chvíle s vnoučaty!
Školu od nového roku posílí paní učitelky Kateřina 
Kuličová, bude vyučovat třeťáky, Mirka Bullová, třídní 
učitelka ve čtyřce a Renáta Havelková, která posílí 
angličtináře. Výuka jazyků bude pro nás opět prioritou,               
od tohoto roku budeme dělit třídy na více skupin, aby 
výuka byla intenzivnější. S novým školním vzdělávacím 
plánem, který vstoupí v platnost od roku 2022, 
připravujeme výuku jazyků již od prvního ročníku. Tento 
školní rok bude výuka angličtiny v první a ve druhé třídě 
opět realizována formou kroužku pro všechny žáky, který 
je navíc díky dohodě s Radou MČ pro děti zdarma.
V problematice koronaviru je největší zátěží pro školu, že 
informace a zejména přesné pokyny z ministerstva 

dostáváme při nejlepším na poslední chvíli. Nyní je ale 
zřejmé, že máme žáky třikrát otestovat. Na to jsme 
připraveni. Také případné překlopení na distanční výuku 
máme již vyzkoušeno a jsme připraveni vyučovat                  
na osvědčené platformě MS Teams. Budu ale mnohem 
raději, když on-line formáty budeme využívat jen jako 
výhodné rozšíření a zpestření běžné výuky. Držte nám 
prosím palce!

Mgr. Jaroslav Svátek
Ředitel ZŠ

Děkuji za milou návštěvu a předání dárku k mému životnímu jubileu, panu radnímu M. Jiříkovi a zároveň 
díky panu starostovi Ondřeji Martanovi za písemnou gratulaci.

Miloslav Náměstek
Chtěla bych tímto poděkovat MÚ za přání a dárek, který mi předal radní  Michal Jiřík.

Hana Jelínková

Děkuji MÚ Běchovice, v zastoupení radním p. Michalem Jiříkem za blahopřání a předání dárku k mému 
životnímu jubileu 70 let.  

Fehér Petr

Děkuji Městské části Praha – Běchovice za gratulaci a dárek k mému životnímu jubileu, který mi předala 
paní Martina Vlková.

Květa Šeydová

Děkuji ÚMČ Praha - Běchovice za hezký dárek, který mi u příležitosti mého životního jubilea předal radní 
Michal Jiřík. 

Věra Klímová

PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ
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KNIHOVNA
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Nové knihy 
pořízené v letních měsících 

Milí čtenáři,
po letošních prázdninách a dovolených se běžný provoz naší 
knihovny rozběhne trochu pomaleji než obvykle. Vzhledem             
k dovolené se knihovna po prázdninách otevře až ve čtvrtek 
16. září. V letošním roce vychází na úterý svátek Svatého 
Václava - 28. září a v tento den bude také zavřeno. Všechny 
výpůjčky, které měly být 14. září vráceny, byly automaticky 
prodlouženy do 23. září. Toto prodloužení není možné                    
u výpůjček v prodlení, které měly být vráceny ještě                    
před prázdninami. Jednotlivé případy budeme řešit 
individuálně, pokud máte pochybnosti, můžete se na mě 
obrátit e-mailem nebo telefonem. 
Provoz knihovny se i nadále řídí aktuálními protiepidemickým 
opatřeními: všichni návštěvníci knihovny jsou povinni použít 
dezinfekci rukou u vstupu a dodržovat rozestupy alespoň 1,5 
m. Kromě předškolních dětí platí pro návštěvníky nadále 
povinnost chránit si ústa a nos respirátorem alespoň třídy 
FFP2 (děti do 15 let mohou mít chirurgickou roušku).
V knihovně se na stávající i nové čtenáře těší 

Hana Santolíková, 
knihovnice
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KULTURA - ohlédnutí

Vítání občánků Běchovic
Dne 1. srpna 2021 se jsme se vzhledem ke koronavirové 
situaci mohli po více než 20 měsících, vrátit k tradičnímu 
vítaní našich nejmenších občánků. Tato slavnostní událost 
proběhla ve třech etapách, neboť jsme vítali celkem 47 dětí. 
Pan starosta Ing. Ondřej Martan přivítal 28 kluků a 19 
holčiček, kteří se narodili od 1.7.2019 do 31.12.2020. Později 
narozené děti bychom měli přivítat opět v tradičním termínu 
někdy v polovině listopadu, pokud nám to nařízení vlády 
dovolí. Jaká byla atmosféra můžete sami posoudit z fotek.
 
Všem rodičům si dovolujme ještě jednou popřát hodně štěstí, 
a hlavně zdraví pro jejich další společný život a těšíme se              
na další setkání na akcích pořádaných MČ. 

Martina Vlková
Úřad MČ Praha – Běchovice
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KULTURA - pozvánky

Běchovické slavnosti vína 2021
V sobotu 18. září, se na Staré poště uskuteční již III. ročník 
Běchovických Slavností vína.
I na letošní rok, je připraven bohatý program, jako i v letech 
předchozích. Letos se do Běchovic na slavnosti vypraví                 
i chasa Slováckého krúžku z Hodonína. Přivezou s sebou 
krásné kroje z Podluží a tance svého regionu.
Z Hrubé Vrbky přijede paní Hana Buchtelová, která nabídne 
své „tkené“ výrobky z Horňácka. Je nositelkou tradic lidových 
řemesel. Toto ocenění jí bylo uděleno ministrem kultury. Své 
výrobky tká, na 100 let starém tkalcovském stavu, stejně jako 
její dědeček i pradědeček.
Antonín Vrba dodá z Moravy skvělé klobásy a slaninu a o vína 
a burčák se jako v předchozích letech postará pan Ulčar. 
Abychom Vás snad ještě více naladili na to, co Vás letos 
čeká, přinášíme dva rozhovory s částí účinkujících. První 
rozhovor, je s členkou Slováckého krúžku v Hodoníně, který 
bude letos vystupovat na našich slavnostech poprvé. Druhý 
je s primášem Martinem Sochorem, který s muzikou 
Slováckého krúžku v Praze vystupuje již od prvního ročníku.
Příjemné počtení. Všichni účinkující se na Vás již těší 18.9.         
od 12 hodin na Staré poště.

Martin Konrád

Rozhovor s primášem Martinem 
Sochorem Slováckého krúžku v Praze 

Ahoj Martine, zdravím tě a hned na úvod našeho povídání 
se tě zeptám: jak ty, jako Běchovičák, vnímáš relativně 
novou akci v Běchovicích – Slavnosti vína?
Je to pro naši muziku výzva, přestože jsme na takové akce 
zvyklí.  A je to výzva i pro samotné Běchovice, jelikož taková 
akce tady chyběla. Věřím, že běchovické Slavnosti vína se 
stanou tradicí, která bude pokračovat i mnoho dalších let.

Takže to vnímáš pozitivně?
To v každém případě.

Já jsem na úvod řekl, že jsi Běchovičák. Ale ty jsi také 
hlavně rodák z Moravy, ze Strážnice. Také jsi primášem 
cimbálové muziky, která tady na minulých ročnících 
hrála a letos bude hrát potřetí. Jak to vnímáš jako 
Moravák a muzikant, že se takové akce dějí v Čechách? 
Je tu nějaké srovnání s Moravou?
Takto bych to asi nesrovnával. Je ale určitě pozitivní, že se 
tyto akce v Čechách také pořádají. Mnoho nových jich 
začíná, konají se čím dál pravidelněji. Ať už se jedná třeba o 
vinobraní, nebo jiné akce s folklorem spojené. Každopádně 
moravské hraní má v Praze již historii dlouhou. Například 
založení Slováckého krúžku v roce 1896. Tehdy už tady 
pravidelně hrávali studenti z Moravy pro široký okruh lidí. 
Takže je na co navazovat.

Co sousedé z Běchovic? Bylo pro ně překvapením, když 
tě najednou viděli v roli primáše cimbálové muziky, 
anebo už tě takto znali?
Částečně mě takto už znali, protože jsme měli u nás na 
zahradě zkoušky s cimbálkou. A když jsem se jim omlouval, 
že jsme byli relativně hluční, tak říkali: „Ne, to nic. My jsme si 
vyndali židličky na terasu a poslouchali jsme.“

Tak to nebylo pro ně takové překvapení, když jsi 
najednou stál na podiu?
Nebylo to pro ně zase tak velké překvapení, pouze netušili, 
že naše muzika může mít takové „grády“, jaké má. 
Respektive, že může mít takový rozsah a kvalitu.

Jak to, Martine, bylo s tebou a muzikou ještě, než jsi 
přišel do Prahy? Už na Moravě jsi takto dělal primáše u 
muziky? Máte muziku v rodině?
V rodině jsme to měli částečně. Můj táta hrával na klarinet. Já 
jsem se nejprve učil v „lidušce“ na harmoniku. Housle 
následovaly až na gymnáziu, kde jsme založili cimbálovou 
muziku Prespolan. Hrávali jsme ve Velké nad Veličkou. 
Primoval nám Mirek Minks (dnes známý horňácký primáš                
a sochař), na basu hrál např. Martin Hrbáč ml. Během studií    
v Brně jsem působil v Poľaně, primoval v souboru Javorina. 
Po návratu na Moravu, do Strážnice, jsem hrával v 
cimbálové muzice Pavla Múčky, kde jsem v primování často 
zaskakoval.
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Kdy ses z Moravy přestěhoval do Prahy? Nastala                  
pro tebe nějaká hudební pauza, anebo jsi hned navázal            
a pokračoval v hraní i tady v Praze?
K muzice tady v Praze jsem se dostal přes mého kamaráda 
Martina Hrbáče mladšího. Stalo se tak na nultém ročníku 
koštu vína Krúžku v roce 1994. Tehdejší muzikanti mě 
pozvali, abych si s nimi zahrál a nechali mě i zaprimovat. 
Přemluvili mne, abych přišel i na další akce. A tak začalo mé 
působení ve Slováckém krúžku v Praze. V roce 1996, na 100. 
výročí Slováckého krúžku jsem již primoval první polovinu 
slavnostního galakoncertu. Druhou primoval tehdy stávající 
primáš pan Kliment Navrátil. V prosinci téhož roku mi pan 
Kliment Navrátil předal plnohodnotně primášování 
Slováckého krúžku, což dělám dodnes.

Je muzika Slováckého krúžku v Praze něčím výjimečná? 
Bylo těžké převzít muziku po tvém předchůdci?
Výjimečná je v každém případě, svojí tradicí, svým tradičním 
pojetím. Můj předchůdce Kliment Navrátil byl velký primáš             
z Kyjova. Před ním to byl pan Hudeček, který byl obrovský 
horňácký patriot.     
Převzetí muziky těžké samozřejmě bylo. Všichni jsme si 
museli nejdříve na sebe zvyknout. Já dostat pod kůži jejich 
stávající repertoár, oni zase nové věci, které jsem si jako 
rodák z folklorem živého moravského regionu přinesl. 
Společně jsme pak vše rozvíjeli, dbali na kvalitní přednes                
a styl. To je proces, který nikdy nekončí.

Tvůj předchůdce pan Kliment byl Kyjovák, ty jsi ze 
Strážnice. Má primáš vliv na to, jak muzika bude hrát a co 
bude hrát? Hrálo se dříve více Kyjovska a teď více 
Strážnicka?
Primáš má obrovský vliv, ale jen co se týče svého srdíčka. Že 
by se tehdy hrálo více Kyjovsko, asi ano. Že by se teď hrálo 
více Strážnicko… Já spíš jsem takový, že respektuji potřeby 
krúžku, protože takový byl i Kliment Navrátil. Dříve byl 
obrovský boom Horňáckého regionu. Horňácko se hrálo 
všude. Je to vidět i na krojovém vybavení našeho krúžku. 

Tam 90 % lidí mělo horňácký kroj. Kyjovsko Kliment Navrátil                 
za svého primování pozvedl, ale určitě se ho cíleně nesnažil 
dostat na první místo před Horňácko. Já se u Strážnicka také 
o to nesnažím. Ale je fakt, že kolem roku 1998 jsem sestavil 
strážnické taneční pásmo pro naši chasu (taneční složka 
krúžku). Tak se asi snaží primáši svůj rodný region trochu 
prosazovat.

Je tady v Praze těžké najít dobré muzikanty? Muzikanty, 
kteří budou hrát tak dobře, aby se dala poskládat dobrá 
moravská muzika?
Je hodně těžké najít muzikanty, kteří umí hudebně odlišit 
různé slovácké regiony – Strážnicko, Horňácko, Kyjovsko, 
Kopanice. Já mám štěstí, že někteří muzikanti hrávali již               
za mých předchůdců a že sem přišli většinou přímo z Moravy. 
Ostatní mají velký cit pro regionální odlišnosti. Vážím si jich, 
že se mnou těch 25 let vydrželi a že neupustili od tohoto 
moravského stylu. Důkazem stylové čistoty je i naše nové CD 
„Na besedě ve Slováckém krúžku“, kde si můžete 
poslechnout nejen naši muziku, ale i mužský a ženský sbor 
se svými sólisty.

Zpátky k Běchovicím a Slavnostem vína. Letos je                    
pro návštěvníky nachystána taková akce, že kdo bude 
chtít, bude mít možnost si zazpívat před muzikou. To je 
věc na Moravě běžná. Můžeš popsat, jak to na Moravě 
probíhá, aby si mohli udělat čtenáři představu, co je 
čeká, pokud budou mít zájem si zazpívat?
Na Moravě, na besedách u cimbálu či jiných akcích, je zcela 
běžné, že zpěvák přijde před muziku, poručí si písničku a 
muzika jeho zpěv doprovodí. V Běchovicích bude potřeba, 
aby zpěvák za námi přišel, dohodli jsme se, co bude zpívat a 
zhruba v jaké tónině. My mu písničku předehrajeme a on si 
zazpívá. Každému zpěvákovi budeme držet palce, aby 
zazpíval co nejlépe. 
Já Ti děkuji, Martine, za milý rozhovor a těším se, až se 
uvidíme na Slavnostech vína tady v Běchovicích. Ahoj.
Ahoj. A na všechny se už těšíme!
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Rozhovor s členkou Slováckého krúžku 
v Hodoníně

Ahoj Denčo, jsem moc rád, že mohu s tebou udělat tento 
rozhovor, protože to znamená, že se potkáme v září                  
v Běchovicích na Slavnostech vína. Je to tak?
Ahoj Martine. Ano je to to tak a moc se těšíme. Tak s chutí do 
toho.
Rovnou se zeptám na to, jak to u vás je? Je v Hodoníně 
folklor záležitostí živou, anebo žije už jen právě                         
v takových spolcích a krúžkách, jako je ten váš? Narážím 
na to, že vy jste v chase mladí lidé, a tak bych řekl, že to u 
vás tak zvaně žije. Jak to tedy je?
Folklor žije víceméně na celé jižní Moravě, proto ani Hodonín 
není výjimkou. Každý rok k nám do chasy přijde pár nových 
lidí a pár starších zase odejde, to ale neznamená, že tím to 
končí. Folklorních akcí se účastní nadšenci od těch 
nejmladších věkových skupin po ty nejstarší. Kromě našeho 
Slováckého krúžku, který každoročně pořádá Krojový ples, 
Posezení u cimbálu a Svatovavřinecké hody, se                          
do folklorních akcí zapojuje také město ve spolupráci s 
domem kultury a naším SK v podobě různých koštů, fašanku 
atd. Během roku si v rámci folklorních akcí přijde na své 
každý, řekla bych. Takže abych shrnula otázku – folklor žije!
Krásné. A jak dlouhou už má tradici Slovácký krúžek                
v Hodoníně a kolik máte teď členů?
Slovácký krúžek funguje od roku 1999. Za tu dobu jím prošla 
spousta členů, aktuálně jich čítáme něco kolem devadesáti 
včetně starých členů a mužáků. Aktivní složka pojímá cca 30-
40 členů.
Co muzika? Máte vlastní muziku? Většinou to tak bývá,             
a právě u vás myslím o muzikanty nouze není.
Muziku vlastní v chase nemáme, ale máme spřátelenou 
cimbálovou muziku, se kterou vystupujeme, když se sejdou 
termíny. Nicméně všude okolo existuje spousta muzik a jak 
už to, tak bývá, skrz folklor si uděláme kontakty skoro všude.
Zpět k chase – tanečníkům. Které tance v krúžku tančíte? 
Jste zaměřeni jen na svůj region což je Podluží anebo              
i tance z dalších regionů
Hodonín je na pomezí Podluží a Kyjovska, takže se u nás 
například nosí oba kroje. Tančíme pro nás základní polku, 
valčík, vrtěnou, pak sedlácké a skočné, učíme se danaj, 
čardáš, korytné a spoustu dalších, od každého trošku, dá se 
říct. Nutno připomenout, že jsme vedení jako Slovácký 
krúžek, a netančíme ani trochu na profesionální úrovni, 
děláme to, protože nás to baví, zajímá a pro radost. Naše 
chasa je složená většinou z folklorních laiků, ti když mají 
příležitost, si přijdou zatančit. Vystoupení nebereme jako 
samozřejmost naší činnosti.
My jsme moc rádi, že letos přijedete k nám do Běchovic 
na Slavnosti vína a podělíte se s námi o své tradice. Které 
tance z těch, co jsi jmenovala si pro nás připravíte?
Taky se moc těšíme, tak daleko jsme ještě vystupovat nejeli. 
Termín je sice ještě daleko, ale určitě Vás nepřipravíme              
o pro Podluží typickou vrtěnou. Dále se pak můžete těšit na 
skočné charakteristické pro Kyjovsko. Z obou našich regionů 
kousek. A určitě ještě nějaký tanec.
Moravský kroj, a zvláště ten z Podluží, není vůbec levná 
záležitost. Kolik mají děvčata tak krojů v krúžku?
U nás v chase si většina členů kroj půjčuje, protože jak jsi 
zmínil, není to levná záležitost. V okolních vesnicích se kroj 
zpravidla dědí z generace na generaci, ale kde ho vzít, když 
naši předci v kroji nechodili? Naštěstí existují folklorní 
inzerce, kde se nám občas podaří ulovit alespoň nějaká část 
kroje. Mít vlastní je samozřejmě lepší, dá se koupit z druhé 
ruky nebo ušít nový, ale i ten nošený podlužácký pořád stojí 

pár desítek tisíc. Základ pro holky je plný (parádní, slavnostní) 
kroj, přespolní kroj a chlapecký kroj, který se na Podluží 
nosívá v hodové úterky.
Je to pro vás něco přirozeného, dělat folklor, když jste                 
z Moravy? Anebo je i tak potřeba to studovat a pátrat, aby 
člověk tancoval, zpíval, ale i se oblékal, jak má?
Přirozené pro nás je vidět folklor, slyšet folklor, vyrůstat okolo 
něj. Ale žádný učený z nebe nespadl. Obzvlášť na Podluží, 
kde se dbá na krojovou čistotu, často dohledáváme, co a jak 
bylo v minulém století, jak správně nosit tu konkrétní část 
kroje. Jaké bývaly dřív varianty, z jaké látky se šilo a jaký byl 
vzor na krajce. Řeší se opravdu drobnosti, ale právě ony 
dělají Podluží stále tradiční.
Vrátím se zpět k Běchovicím. Zatím zde vždy vystupoval 
Slovácký krúžek v Praze se svojí muzikou. Letos bude 
opět. Jak se těšíte na toto setkání? Už jste se někdy takto 
potkali?
 Máme velkou radost, že se nám naskytla taková příležitost              
a moc si jí vážíme. Bude to naše první setkání a doufáme, že 
určitě ne poslední.
Já se určitě těším moc. Pro celou akci a hlavně 
návštěvníky, bude vaše přítomnost krásným zpestřením. 
Krojově, tanečně i moravským mládím. Je něco, co bys 
ráda vzkázala čtenářům v Běchovicích?
Ráda. Ať určitě přijdou všichni. Že se na ně moc těšíme, 
stejně jako na setkání se Slováckým krúžkem v Praze a určitě 
to bude zážitek pro ně i pro nás.
Tak já ti Denčo moc děkuji za milý rozhovor a moc se těším            
na září.

Rozhovory vedl Martin Konrád
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SUDOKU

Sudoku č. 1 Sudoku č. 2
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Běchovičtí sršni konečně hrají 
opravdové zápasy!    

 
Pochmurné fotbalové časy 
způsobené kov idem jsou 
naštěstí pryč! Alespoň v době 
uzávěrky tohoto čísla ŽB to 
platilo... Ostré soutěžní zápasy 
jsme začali hrát i my Sršni! Však 
už také bylo na čase!
Do zápolení o vítězství –                    
u starších i o body-jsme se 
zapojili s velkou chutí. Radost               
z opravdového fotbalu tu zase 
je!!!
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V půli srpna jsme se, jako už po dlouhá léta, vypravili               
na soustředění. Znovu do hotelu Ort v Nepřívěci                     
u Sobotky. Našli jsme tu známé prostředí uprostřed krásné 
přírody, trenéři si připravili propracované tréninkové plány, 
ale naši fotbalisté se nevěnovali jen                 a jen fotbalu. Ti 
starší například nabírali kondici na kolech, ostatní i při dalších 
sportech – viz foto. 
Rádi bychom také poděkovali běchovickému úřadu                  
a zastupitelstvu za příspěvek na autobus, který nás                 
na soustředění dovezl. 
Samozřejmě dál vítáme každého kluka či holku, kteří si s nám 
chtějí zahrát za Sršně.
Rodiče nových Sršňů najdou potřebné kontakty na našich 
stránkách  v sekci NÁBOR. 

Alan Hejma 
 

www.bechovictisrsni.cz
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Bruslíme i o prázdninách
……. a to nekonvenčně a s radostí. Jde nám o to, nebát se 
přeskočit jakoukoliv překážku, či puklinu v betonu nebo                
na cyklostezce, protáhnout se při jízdě na krásném rovném 
terénu v holubičce,
zkusit jít do dřepu co nejníže to půjde. Připravuji proto dětem 
různé cviky a překážky, ať už k přeskakování či podjíždění. 
Trénujeme i jízdu po jedné brusli, nebo tanec při pěkné 
písničce. Prostě takové prima protažení těla s kolečkovými 
bruslemi na nohách. Protože když už je moc nevnímáme, 
můžeme si vlastně hrát jakékoliv hry. Jsou to například: cukr 
káva limonáda, čaj rum bum; na sochy; pan čáp ztratil 
čepičku, měla barvu barvičku; nebo klidně i rybičky rybičky, 
rybáři jedou.
Hlavně, že je legrace, ale mákneme si.

Iva Kafková
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ZDE BY  MOHL BÝT VÁŠ INZERÁT
Velikost 1/4 A4

Cena 960,- Kč (včetně DPH)
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SUDOKU - řešení

Sudoku č. 1 Sudoku č. 2
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